
Besluitenlijst Commissie Samenleving 
21 november 2022

Datum 21 november 2022
Tijd 19:30 – 21:25
Locatie Raadzaal, Huize Swaensteyn
Voorzitter J. Brokke

Griffier H.T.A.G. Gevers
Aanwezig GBLV De heer Hartsinck, mevrouw van 

Saltbommel, de heer Steutel
VVD De heer Heil, de heer Voortman
D66 De heer Jorissen, mevrouw Bos
GroenLinks Mevrouw Van Weers, mevrouw 

Feld
CDA Mevrouw Muller, de heer Koster, 

de heer Visser
PvdA Mevrouw Paltansing, de heer 

Streefkerk, de heer Ogric
SP --
ChristenUnie De heer Wilschut

Wethouders en 
burgemeester

Burgemeester Bijl, wethouder Van Eekelen, wethouder 
Van Veller

1a. Opening, mededelingen en vaststelling agenda.

Besluit: 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

Toelichting:
De heer Van der Schaft (SP) is afwezig met bericht van verhindering.

1.b Spreekrecht burgers. 

Voor het spreekrecht burgers zijn geen aanmeldingen ontvangen. 

BESPREEKPUNTEN

2.a Raadsvoorstel: Vaststellen Nota Veiligheid 2023-2026.

Besluit:
De voorzitter concludeert dat het raadsvoorstel wordt geagendeerd als bespreekpunt. 
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De fractie D66 kondigt een motie aan m.b.t. meer samenwerking met 
woningcorporaties en netbeheerders bij de aanpak van ondermijnende criminaliteit 
zoals crimineel woninggebruik. De fractie GroenLinks kondigt een motie aan m.b.t. het 
initiatief om straatintimidatie van meisjes en vrouwen aan te pakken (bijvoorbeeld door 
een safe streets gemeente te worden). De fractie PvdA kondigt een motie aan m.b.t. 
high impact crimes en een koppeling tussen het veiligheids- en zorgdomein. De fractie 
VVD komt mogelijk met een amendement of een motie inzake de flexibiliteit van de 
handhaving en het inspelen op wat er leeft in de samenleving. 

Toelichting:
Het woord wordt gevoerd door mevrouw Paltansing (PvdA), mevrouw Bos (D66), de 
heer Jorissen (D66), de heer Heil (VVD), mevrouw Van Saltbommel (GBLV), mevrouw 
Muller (CDA), mevrouw Van Weers (GroenLinks), de heer Wilschut (CU) en 
burgemeester Bijl.

In reactie op vragen en opmerkingen antwoordt burgemeester Bijl dat de gemeente het 
plan moet uitvoeren met partners en dat men hierbij ook afhankelijk is van de 
beschikbare capaciteit bij die partners. Als het gaat om de gemeentelijke capaciteit 
wijst hij erop dat de afdeling is versterkt met een nieuw afdelingshoofd en een tweede 
persoon op orde en veiligheid. Daarnaast zijn inmiddels bijna alle BOA plekken 
opgevuld. Ook is een coördinator aangetrokken m.b.t. de specifieke overlast rond de 
Prinsenhof. De jaarlijkse uitvoeringsplannen gaan elk jaar ter kennisname naar de 
raad. Het college stelt het jaarlijkse uitvoeringsplan vast en zal dit doen nadat het 
lopende jaar ook is geëvalueerd (dat gebeurd in overleg met de raad). Hij wil hier 
graag elk jaar met de raad over praten. Hij merkt op dat de gemeente deel gaat nemen 
aan een project om anders om te gaan met families waar huiselijk geweld plaatsvindt 
of heeft plaatsgevonden (systeemgericht) en hij hoopt dat dit goede resultaten zal 
opleveren. M.b.t. cybercrime geeft hij aan dat de gemeente het aan de systeemkant 
qua veiligheid goed op orde heeft en dat er ook gewerkt wordt aan een plan om de 
bewustwording bij de organisatie te verhogen (het gedrag van medewerkers). Hij 
beaamt dat ondermijning een belangrijk onderwerp is en dat hij wil kijken of er nog 
winst te boeken is door betere samenwerking met de woningcorporaties. Hij geeft aan 
dat de gemeente flexibel moet zijn in de handhaving door de BOA’s (door in te spelen 
op actuele zaken en het koppelen van een deel van de BOA’s aan wijken en aan de 
wijkagent). Hij gaat zich ervoor inzetten dat elke wijk een buurtpreventieteam heeft. 
M.b.t. lachgas wordt nog gezocht hoe dit het beste kan worden gehandhaafd (bij 
alcohol kan een blaastest worden gehouden maar dat is bij lachgas niet het geval). 

Burgemeester Bijl zegt toe: 
- De vragen van de fractie D66 (de heer Jorissen) inzake de PEN-test schriftelijk 

te beantwoorden.
- De vragen van de fractie CU (de heer Wilschut) inzake de aanrijtijden en de 

landelijke norm van 30 km schriftelijk te beantwoorden.
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- N.a.v. het verzoek van de fractie PvdA (mevrouw Paltansing) om de specifieke 
punten zoals verwerkt in de zienswijze op het regionale beleidsplan veiligheid 
ook een plek te geven in de lokale nota veiligheid.

2.b Raadsvoorstel: Vaststellen voortgang herstelbeleid na 2022.

Besluit:
De voorzitter concludeert dat het raadsvoorstel wordt geagendeerd voor een 10-
minutendebat. De fractie PvdA kondigt een motie aan waarin wordt verzocht om zaken 
rondom het herstelbeleid meer in samenhang te bezien. De fractie PvdA verzoekt om 
tijdens de raadsvergadering als eerste de motie in stemming te brengen (voorafgaand 
aan de besluitvorming over het raadsvoorstel) en zal hiertoe een ordevoorstel doen 
tijdens de raad. De fractie CDA kondigt een motie aan m.b.t. de Julianabaan.

Toelichting:
Het woord wordt gevoerd door de heer Streefkerk (PvdA), de heer Jorissen (D66), de 
heer Heil (VVD), de heer Koster (CDA), mevrouw Van Weers (GroenLinks), de heer 
Wilschut (CU), de heer Steutel (GBLV) en wethouder van Eekelen.

In reactie op vragen en opmerkingen antwoordt wethouder Van Eekelen dat de lessen 
die zijn getrokken uit de aanpak van corona worden voortgezet maar dat er nu andere 
problemen spelen die vragen om een aanpak (zoals de inflatie en de energiecrisis). Ze 
beklemtoont dat het geld terugvloeit naar de algemene reserve en dus niet weg is en 
dat met de raad gekeken kan worden hoe dat geld t.z.t. weer kan worden ingezet. In 
dat verband wijst ze ook op het plan van aanpak energiearmoede. M.b.t. de 
revitalisering van de Julianabaan antwoordt ze dat in het kader van het coronabeleid 
vergroening in de openbare ruimte daar wenselijk is. Op basis van de projectbegroting 
(die staat voor 2023) wil de gemeente het geld investeren voor de Julianabaan in de 
verblijfsruimte en de groene buitenruimte. Ze beaamt dat de wachttijden voor 
zwemlessen tijdens corona zijn opgelopen en dat er nog steeds wachtlijsten zijn. Deze 
wachtlijsten kunnen moeilijk worden weggewerkt vanwege personeelstekort. Bij Forum 
Kwadraat is de wachtlijst nu opgelopen tot 9-10 maanden en in de Fluit is de wachtlijst 
nu opgelopen tot 5-6 maanden. Ze geeft aan dat er twee extra participatieconsulenten 
zijn ingezet in Leidschendam-Noord. De preventieve aanpak schuldhulpverlening is er 
al, dat heet ‘vroeg erop af’. 

In reactie op vragen en opmerkingen antwoordt wethouder Van Veller dat de € 2 mln. 
voor de Julianabaan uit de reserve wordt gehaald en in het begrotingshoofdstuk wordt 
gezet. Het effect is dat er € 2 mln. is begroot voor 2023 zodat de besluitvorming kan 
worden voorbereidt. Het geld wordt daarmee niet meteen uitgegeven, daarvoor moet 
het eerst weer langs de raad. 

Wethouder Van Eekelen zegt toe:
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- In 2023 terug te komen bij de raad met een evaluatie en een verzoek voor een 
budget voor 2024 en verder aangaande het plan eenzaamheid.

HAMERSTUKKEN

3.a Vaststellen besluitenlijst Commissie Samenleving van 17 oktober 2022.

Besluit:
De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld.

3.b Raadsvoorstel: Vaststellen verordening inburgering 2022.

Besluit:
Er zijn geen overhevelingsverzoeken ontvangen. Het raadsvoorstel wordt geagendeerd 
voor de raad van 6 december a.s. als hamerstuk.

3.c Raadsvoorstel: Verlengen ondernemersfondsen Huygenskwartier en 
Leidschendam Centrum.

Besluit:
Er zijn geen overhevelingsverzoeken ontvangen. Het raadsvoorstel wordt geagendeerd 
voor de raad van 6 december a.s. als hamerstuk

4. Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering op 21 november 2022 om 21:25 uur.

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering van de Commissie Samenleving 
van de gemeente Leidschendam-Voorburg d.d. 19 december 2022.

de commissiegriffier, de voorzitter,

dhr. H.T.A.G. Gevers            dhr. J. Brokke

Het integrale videoverslag van deze vergadering (met ondertiteling) is te zien 
via: https://www.lv.nl/gemeenteraad

https://www.lv.nl/gemeenteraad

